
Hundar kan drabbas av förgiftning efter att ha fått i sig 
olämpliga ämnen. Symptomen beror på vilket slags ämne 
hunden fått i sig och kan därför visa sig på många olika 
sätt. Här tar vi upp vad som kan vara farligt för hunden, 
vilka de vanligaste symptomen är och vad du ska göra. 
OBS! Kontakta alltid veterinär omgående om du tror att 
hunden fått i sig något olämpligt, även om hunden inte 
visar symptom. Försök inte framkalla kräkning på egen 
hand, det finns risk att hundens tillstånd förvärras av 
det. Hos veterinär kan hunden ibland få medicin som 
framkallar kräkning, och på så sätt kan allvarliga följder av 
förgiftning många gånger förhindras. Därför är det viktigt 
att direkt kontakta veterinär vid förgiftningstillbud.  

Läkemedelsförgiftning 
Ger olika symtom beroende på vilket läkemedel hunden 
ätit. Ta om möjligt med medicinförpackningen till kliniken! 
Förvara mediciner oåtkomliga för hunden. Ge ALDRIG 
ditt djur av din egen medicin. Djur har inte alltid samma 
upptagningsförmåga och metabolism som människor. 
Att mediciner är receptfria betyder inte att de är ofarliga. 
Var även försiktig med hälsokost och naturläkemedel. Om 
hunden har fått medicin utskriven ska du aldrig öka dosen 
utan ordination från veterinär. Ge inte medicin som är 
utskriven åt ett annat djur till din hund.  

Rengöringsmedel
Rengöringsmedel har lite olika egenskaper. Vissa 
medel kan vara starkt sura (avkalkningsmedel, 
toalettrengöring), andra starkt alkaliska (kaustiksoda, 
avloppsrensning, avlutningsmedel, blekmedel, 
hushållssoda, maskindiskmedel, släkt kalk) eller innehålla 
lösningsmedel. Maskindiskmedel är liksom många andra 
rengöringsmedel starkt frätande. 
Symptom på att hunden har fått i sig rengöringsmedel kan 
vara att den dreglar, kräks, får diarré, har buksmärtor och 
matvägrar. Medlen kan även ge frätskador där det kommer 
i kontakt med huden.

Förgiftning av rengöringsmedel behandlas inte med 
kräkning, försök inte framkalla kräkning hos hunden! Du 
kan ge hunden vatten att dricka, för att späda ut medlet, 
men tvinga inte i hunden vatten. Åk till veterinären direkt!  

Bekämpningsmedel i lantbruk och skogsbruk 
Det finns en mängd olika bekämpningsmedel som 
används inom lant‐ och skogsbruk, men många av dem 
återfinns även i vanliga trädgårdar. Om du misstänker att 
hunden fått i sig ett bekämpningsmedel är det viktigt att 
veterinären får veta vad medlet innehåller, så om det är 
möjligt tag med förpackningen.  
Generella symptom kan vara nedsatt allmäntillstånd, 
oro, rastlöshet, ryckningar, vinglighet, salivutsöndring, 
kräkningar, kramper, koma, svaghet i bakbenen, 
andningsbesvär, diarré samt ökad urinering. För en 
del medel finns motgift. Kontakta alltid veterinär 
om du misstänker att din hund kan ha fått i sig 
bekämpningsmedel, eftersom det finns mer eller mindre 
allvarliga bekämpningsmedel. 

Råttgift och musgift
Råttgift kan finnas utlagda på offentliga platser, i offentliga 
byggnader men även i privatpersoners trädgårdar och 
hus. Om det är skadedjurstekniker som lagt ut giftet brukar 
de sätta upp varningsskyltar och giftet bör vara i en låda 
eller liknande så att barn och husdjur inte kommer åt det.  
Råttgift som innehåller warfarin hindrar blodet från att 
koagulera. 
Symptomen är blödningar och de kommer flera dagar efter 
att hunden fått i sig giftet. Det kan vara synliga blödningar 
t.ex. nosblod, blåmärken, blödningar i tandkött, blodiga, 
bruna eller svarta kräkningar eller blod i avföringen. Det 
kan också vara inre blödningar och symptomen är då 
otydligare. Nedsatt allmäntillstånd, andningspåverkan, 
buksmärta, svullen buk eller vinglighet kan vara tecken på 
inre blödningar.   
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Musgift som innehåller alfakloralos orsakar inte 
blödningar utan påverkar det centrala nervsystemet. 
Vid alfakloralosförgiftning kommer symptomen snabbt, 
inom några timmar, och hunden blir trött, förvirrad, får ett 
nedsatt allmäntillstånd, skakningar, kramper eller koma.  

Förgiftningar med råttgift eller musgift är mycket allvarliga, 
ta direkt din hund till veterinär om du tror att din hund 
kan ha fått i sig något av det, även om du inte ser några 
symptom. 

Etylenglykol (kylarvätska) 
Medlet har en söt smak så hundar kan lätt lockas att smaka 
på det. Förgiftning kan också ske om hunden slickar bort 
medel som fastnat i pälsen. Använd propylenglykol till 
bilen i stället för etylenglykol, det är både miljövänligt och 
mindre risk för förgiftning, då det inte smakar sött.  
Även små doser av etylenglykol kan ge allvarlig förgiftning, 
en matsked till en liten hund kan vara dödande.   
Symptomen är ospecifika. Inom första dygnet efter intag 
ses illamående, kräkningar, obalans och vacklande gång. 
Kramper, kollaps och koma kan förekomma. Hundens 
tillstånd förbättras sedan tillfälligt. Senare kommer 
symptom på njursvikt (hunden kissar och dricker 
mycket), kräkningar, neurologiska symptom och nedsatt 
allmäntillstånd. Kontakta veterinären omedelbart om du 
tror att din hund kan ha fått i sig etylenglykol. Om du har 
långt till veterinären kan det hända att du blir ordinerad 
att ge hunden lite alkohol. Behandlingen hos veterinären 
består av att hunden sätts på etanoldropp (vanlig alkohol). 
Resultatet blir att kroppen väljer att bryta ner etanolen i 
alkoholen innan den tar hand om etylenglykolen och den 
senare hinner passera genom tarmsystemet ut ur kroppen 
utan att brytas ner. 

Blågröna alger 
Cyanobakterier (blågröna alger) är organismer som framför 
allt finns i sötvatten och bräckt vatten (men de förekommer 
också i saltvatten). Flera arter av cyanobakterier kan bilda 
toxiner, gifter. Algblomning innebär att cyanobakterierna 
växer och blir många och det är då de kan synas som grön 
sörja i vattnet. Algblomning kan dock förekomma utan att 
de syns för blotta ögat. Bakterierna trivs och växer snabbt 
när vattnet är mellan 15-30°C, det är svag eller ingen vind 
och bra med näring i vattnet.  

Om en människa eller ett djur får i sig hela cyanobakterier 
frigörs giftet när cellerna bryts ner i mag‐tarmkanalen.  
Symptomen är varierade, olika algarter ger olika 
symptom. Vid förgiftning ses symptom oftast inom 
någon eller några timmar. Hunden blir ofta orolig, darrig, 
kan kräkas och få diarré. I allvarligare fall kan kramper, 
medvetslöshet och dödsfall förekomma. Giftet kan ge 
skador på inre organ och centrala nervsystemet.  

Låt inte hunden bada i vatten som det kan finnas alger i. 
Hindra hunden från att slicka i pälsen om den badar. Om 
din hund badat i vatten som du tror det är cyanobakterier 
i så tvätta hunden i rent vatten och kontakta veterinär 
direkt. Om hunden börjar visa symptom kort efter bad, åk 
direkt till veterinär.   

Choklad
Det giftiga ämnet i choklad heter teobromin. Ju mer 
kakaopulver chokladen innehåller desto större mängd 
teobromin finns det i den. Mörk choklad är alltså farligare 
än ljus och störst risk för förgiftning är det om hunden äter 
kakaopulver. Vit choklad innehåller inte teobromin.  
Symtom på förgiftning kan ses vid 1,5 g kakaopulver/
kg kroppsvikt, 2,5 g mörk choklad/kg kroppsvikt 
och 18 g mjölkchoklad/kg kroppsvikt. En 200 grams 
mjölkchokladkaka kan alltså orsaka förgiftning hos en 
hund som väger 10‐15 kg.  
Symptomen på att hunden fått teobrominförgiftning 
uppträder vanligtvis efter 6‐8 timmar men det kan dröja upp 
till 24 timmar efter att hunden fått i sig chokladen. Vanliga 
symptom är rastlöshet och hyperaktivitet. Kräkningar och  
diarré kan också ses, liksom snabb andning, ökad törst 
och ökad urinering samt feber. Vid svårare fall får hunden 
väldigt hög hjärtfrekvens och rytmrubbningar och kan dö 
av hjärtsvikt. Om du misstänker att hunden ätit choklad 
bör du kontakta veterinär direkt. 

Deg och jäst 
Hundar som får i sig deg eller jäst kan få ont i magen. Deg 
som jäser i magen kan bilda alkohol och resultatet blir 
alkoholförgiftning. Kontakta veterinär om din hund har 
ätit deg eller jäst.  
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Lök
Alla sorters lök (gul löl, vitlök, gräslök mfl) innehåller 
alicin som är giftigt för hundar. Alicin finns i både rå och 
tillagad lök så även lökpulver och rostad lök är farligt för 
hunden. Olika typer av lök innehåller olika mängder av 
ämnet så det är svårt att säga hur mycket som är farligt, 
men det finns en risk för förgiftning om hunden får i sig 
små mängder regelbundet.  
Symptom orsakas av blodbrist och kan ses som bleka 
slemhinnor, snabb hjärtfrekvens och snabb andning, 
nedsatt allmäntillstånd och svaghet. Kräkningar och 
diarré kan förekomma, liksom blod i urinen. Om du 
misstänker att hunden förgiftats av lök ska du direkt ta den 
till veterinär. 

Nötter
Macadamianötter och svart valnöt är nötter som hunden 
inte ska äta. De innehåller ett gift som ger kräkningar, 
darrningar, svag bakdel och hög temperatur. Ring och 
rådgör med veterinär om du tror att hunden har fått i sig 
nötter. Om hunden visar symptom ska du åka till veterinär. 

Salt
Om hunden får i sig stora mängder salt kan den få rubbad 
saltbalans vilket är mycket allvarligt. Hundar kan få i sig 
för mycket salt om den till exempel dricker saltvatten eller 
äter trolldeg. 
Symptomen kan vara diarré, kräkningar, svaghet, kramper 
och koma. Hundar kan dö av saltförgiftning, ta den till 
veterinär snabbt vid symptom.

Solanin
Solanin är ett gift som finns i grön potatis och tomatplantor. 
Symptomen är kräkningar och diarré. Kontakta veterinär 
om du tror att din hund har fått i sig grön rå potatis eller 
växtdelar från tomatplantor.

Ekollon och kastanj
Innehåller gifter som kallas glykosider och är giftiga för 
både hundar och människor. 
Symptom kan vara illamående, kräkningar och diarré 
eller förstoppning. Allvarlig förgiftning kan ge skador på 
njurarna.  

Om de sväljs hela kan både ekollon och kastanjer 
orsaka mekaniskt stopp i tarmen, vilket kan leda till 
livshotande tillstånd.  Kontakta din veterinär om din hund 
uppvisar symptom som kräkningar, magsmärta, nedsatt 
allmäntillstånd och matvägran.  

Giftiga växter 
Både inom‐ och utomhus finns en mängd växter som är 
giftiga för hunden. Minska risken att hunden blir förgiftad 
genom att hindra den från att tugga på och leka med 
växter som inte helt säkert är ogiftiga. På SVA’s hemsida 
kan du läsa mer om giftiga växter. 
Symptom kan vara följande: slemhinneirritation, svullnad 
i svalg och mun som ger sväljningsproblem, diarréer 
och kräkningar. Mjölkaktig växtsaft kan vara irriterande 
för hud och slemhinnor. Det finns ingen generell åtgärd 
att ta vid specifikt för växter, följ i stället allmänna 
rekommendationer vid förgiftning och ta kontakt med 
veterinär för rådgivning. 

Exempel på giftiga krukväxter:
•	 Trekantseuforbia,High Chaparall
•	 Julstjärna 
•	 Amaryllis
•	 Cyklamen 
•	 Fredskalla
•	 Monstera
•	 Porslinsblomma
•	 Prickblad 
•	 Oleander (mycket giftig) 

Exempel på giftiga trädgårdsväxter:
•	 Blomsterlökar av alla sorter
•	 Fingerborgsblomma (mycket giftig)
•	 Klättervildvin (bären)
•	 Korallbär (bären)
•	 Liljekonvalj och andra liljor
•	 Löjtnantshjärta
•	 Mistel 
•	 Rabarber (speciellt bladen)
•	 Riddarsporre
•	 Spikklubba (mycket giftig)
•	 Tidlösa (mycket giftig)
•	 Azalea
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•	 Blåregn
•	 Buxbom
•	 Gullregn (speciellt fröna)
•	 Hemlockgran (mycket giftig) 
•	 Hästkastanj
•	 Idegran (mycket giftig) 
•	 Liguster
•	 Murgröna (löv och bär mycket giftig)
•	 Rhododendron

Svamp 
Giftiga svampar kan vara irriterande för mag‐ och 
tarmkanalen vilket ger symptomen salivering, illamående, 
kräkningar och diarré. Vissa svampar kan ge njur- och 
leverskador, eller neurologiska förändringar som 
vinglighet, darrningar, kramper och koma.  Kontakta 
veterinär direkt om du tror att din hund kan ha ätit giftig 
svamp. Om möjligt ta med dig exemplar av svampen.    

Paddor 
Paddor och ibland även grodor kan ha giftiga ämnen på 
huden för att skydda sig från att bli uppätna av andra djur. 
En hund som har slickat på en padda kan bli orolig, salivera 
rikligt och ibland kräkas. Symptomen är övergående och 
ofarliga. Kontakta veterinär för råd. 

Fotogen (lacknafta, varnolen, dilutin, tändvätska 
och liknande ämnen) 
Om hunden har ätit något av ovanstående ämnen 
kan symptomen vara irritation i svalg och hals. Den 
allvarligaste följden av förgiftning sker om hunden får ner 
medlet i lungorna, vilket kan ske om den sväljer medlet. 
Den kan då få en mycket allvarlig lunginflammation. Om 
du tror att hunden kan ha fått i sig något av ovanstående 
ämnen ska du omgående kontakta en veterinär för råd.  

Om hunden fått medlet på huden/i pälsen ska den tvättas 
med vanlig tvål och vatten.  

Huggormsbett
När en huggorm biter kan den injicera gift, men mängden 
varierar och ibland injiceras inget gift alls. Symptomen kan 
först visa sig som nedsatt allmäntillstånd, ovilja att gå och 
akut hälta. Området kring bettet svullnar vanligen kraftigt 
och gör ont. Vid allvarligare fall kan hunden bli vinglig, 
kollapsa och bli medvetslös.  

Håll hunden stilla så sprids giftet långsammare. Bär om 
möjligt hunden. Ta den till veterinär omedelbart, även 
om du inte ser symptom på förgiftning. Symptomen kan 
komma plötsligt och vara mycket allvarliga. Dödsfall 
förekommer. 

Russin och vindruvor 
Det är oklart varför russin och vindruvor är giftigt för 
hundar och varför endast vissa hundar blir sjuka. Det kan 
räcka med enstaka vindruvor för förgiftning som leder till 
akut njursvikt.  
Symptomen är oftast kräkningar och ibland diarré. 
Hunden kan också bli svag, vinglig, dricka mer än vanligt 
och få ont i magen. Kontakta veterinär direkt om du tror att 
din hund har ätit russin eller vindruvor.  

Xylitol
Xylitol finns i sockerfritt godis, lättprodukter, tuggummi 
och tandkräm. Ämnet sänker blodsockernivån hos hundar, 
vilket kan vara mycket allvarligt och leda till döden.  
Symptomen kan vara kräkningar, nedsatt allmäntillstånd, 
skakningar, kollaps, kramper och koma. Ta din hund direkt 
till veterinär om den uppvisar symptom. Om du tror att 
den har fått i sig produkt som innehåller xylitol men den 
inte uppvisar symptom ska du kontakta veterinär för råd. 

Mögelförgiftning
Intag av mögel kan ge olika symptom, beroende 
på typ av mögel och hur stor mängd hunden äter. 
Symptomen uppkommer ofta kort efter intag. Hunden 
kan få neurologiska symptom, med skakningar, vinglighet, 
kramper och koma. Kräkningar och diarré kan också ses. 
Kontakta veterinär direkt om du tror att din hund kan ha 
fått i sig mögel.  


